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Készült a Budap est Főváľo s IV. kerül et Újpest onkoľmán y zata Képvi selő -testül etének
2024. szeptember 26-án (csütörtök) 10:00 ĺóľai kezdettel a Polgármesteri Hivatal
(Budapest, IV. keľ. István ilt 14.II. em.) Dísztermében taľtott rendes nyílt üléséról

Ą képviselők közül ielen vannak:
Altfatter Adalbert
CzíglerLtszlő
Czinke Sára
Déri Tibor
Farkas István
Hladony Sándor

Maholányi Zsolt
ozsváth Kálmán
Perneczky Lźszlő
Rácz Norbert
Szabó Balźns
dr. Szabó Gábor

Szécsi Péter Pál
dr. Trippon Norbeľt
Vasvári LźszIő

(1s fo)

Az ülésľe később érkezett: -

Az ülésről távol van: Nagy István, dr. Dabous Fayez, Molnár Tiboľ, Rádi Attila, Szecsődi
Tamás, dr. Szabó Béla,

Jelen vannak (ľészben tanácskozási ioggal):
B edő Katalin alpolgármester
dr. Moldván Tünde jegyző
dr. Gácsi Anett Eľzsébet aljegyző
dľ. Szentes Kinga aljegyzo
dr. Bognár ndikó Igazgatâsi Főosztály vezetője
Mártonffy István Főépítészi Iroda vezetője
Juhász András Gazdasźtgi Főosztály vezetoje
Ilcsik orsolya Pénzügyi és Számviteli osztály vezetóje
Kenyeľes Ibolya Költségvetési osztály vezetoje
Tur o czi András Váro süzemeltetési Főo sztály v ezetoje
P alánkay P atrícia S zemélyĹigyi o sztály v ezetoje
MadarászZsuzsaĺlrlaLakásügyioszttlyvezetó je
T. Kovács Beźlta Adőígazgatási osztály vezetóje
dr. Piros Judit Vagyongazdálkodási osztá\y vezetóje
Lévai Áaam Informatik aí osztźĺly vezetoje
Mohai Zoltźn onkormányzati Rend észet v ezetóje
Mikó Alexandra Kabinetvezető
dr. Mike Arpźĺdreferens
Kiss János Informatikaí oszttiy

Déľi Tibor
Köszönti a testület tagsaĺt, Varju LćłszIo és Kanász-Nagy lľl4ćlté orsztĺggýlési képviselő urakat,
a.megjelent vendégeket, valamint a Hivatalmunkatársait a Budapest Főváros IV. keľület Újpest
onkormányzattnak képviselo-testületi iilésén. Megállapítja, hogy a képviselő-testiileti ülés 15
fővel határozatképes.
A napirendi pontokhoz nerÍI érkezett kiegészítés, Szabő Balâzs képviselő úr napirend előtti
hozzâszőIźlsi szándékát tudomásul vette, a napirend elfogadását kĺivetően megadja a szót neki.
A napirenddel kapcsolatban kérdés, észrevétel nem lévén szavazësra teszi fęl a napirend
elfo gadás áró1 szóló hatttr ozati j avasl atot.
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Budanest Főváros Iv. kerület Úipest onkormányzata Képviselő_testůiletének
2 1 4 l 2o2  .(Ix. 2 6.) határ ozata a napiľen d elfo ead ásáľól
Nvílt ülés:

1. Javaslat a partnerségi egyeztetés szabźtlyairől szóló cinkoľmányzati ľendelet
megalkotására
Előterjesztő: Déri Tibor polgármester

2. Javaslat a településkép védelméríĺl szőlő 2212021. (vI. Ż4.) önkormányzati ľendelet
módosítására irányuló egyeztetési eljárás megindítására
Előteťesztő: Déri Tibor polgármesteľ

3. Javaslat Budapest IV. keľĹilet Szent István téľ és környezetének továbbfejlesztésével
kapcsolatban
Előterjesztő: dľ. Trippon Norbeľt alpolgármesteľ

4. Tź|ékoztatâs a 2024. szeptember 5. napja és 2024. szeptember 19. napja között
âtruhtnott hatáskörb e ĺ ho zott dönté s ękrő l
Előterjesztő: Déri Tiboľ polgáľmester

5. Egyebek
(15 igen, elfogadva)

Déri Tiboľ
Napirend előtti felszóIa|âsra Szabó Ba|âzs képviselő úľnak adja meg a szőt az SZMSZ szerint
5 peľces időtartamra'

Szabó Balázs
Kéri, hogy a napiľend előtti felszólalástra rendelkezésľe á1ló öt perces időkeretet hosszabbítsa
meg a Képviselő-testület még öt perccel.

Déľĺ Tiboľ
Szavazźsra teszi fel ahatârozati javaslatot, miszerint ,,A Képviselő-testĺilet úgy dönt, hogy öt
perccel meghosszabbítja Szabó Balâzs képviselő úľ napirend előtti felszólalásának időkeretét.''

Budapest Főváros IV. keľület Úipest Onkoľmánvzata Kénviselő_testületének

kapcsolatban
A Képviselő-testtilet úgy dont, hogy öt peľccel meghosszabbítja Szabó Balázs képviselő úr
napirend előtti felszólalásának időkeretét.
(14 igen, 1 fo nem szavazott, elfogadva)

Déľi Tiboľ
A Képviselő-testület elfogadta ahattlrozati javaslatot és megadja a szőt Szabó BaIźlzs képviselő
úrnak a napirend elottíhozzttszólásra 10 peľces iđőkeľetben.

Szabó Balázs
Megköszöni a lehetőséget. Nem szźlmitott eľre, de mindig éľik meglepetések. Igyekszik
kihasználni ezt a bővített időkeretet. Azt gondolja, ezzel a sajnálatos üggyel mindenképpen
éľdemęs foglalkozni. A múlt héten történt pénteken' hogy az UP Rendezvénytérben volt egy
,,PszichoFeszt'' nevíĺ fesztivtĺl, amít a HVG rendezett meg itt Újpesten. Kibérelték a

2



Rendezvény Központot, és ha jól tudja a Magyar Pszichológiai Társasággal egyĹittműködve
szerveztek egy szakmai konfeľenciát' amivel természetesen semmi gond nem lenne. A gond
azzal volt, hogy a ľendezvény egyik ľésze kifej ezetten egy homoszexuális propagandát
zźszlĄtra tuző panelbeszélgetés sorozat volt, ami 4 rendęzvényelemből tlllt. Az egyţk
kifejezetten az LMBTQ közösség kihívásaival foglalkoző részvolt, ami báľ neki mtr ezis sok,
de mégiscsak egy szakmai konferenci trőI van sző. Az előadók között megint ott taltlţuk azt a
hölgyet, aki nemrégen' nem véletlenül, nagy nehézségek ërćn ellett távolítv a azIJ jpesti Kĺírolý
István Altalános Iskola és Gimnáziumból, nagyon helyesen, ahol ő iskolapszichológus volt és
a Budapest Pride fo szervezojekéntlttta el ezt a feladatot a gyermekek közelében. Újpest ,,ajtőt
mutatott neki, o pedig úgy tűnik visszamász ott az ablakon'iés múlt pénteken itt láthättuk ĺ1bor
azUP Rendezvény Kĺizpontban. Az egyik előadásának cime az volt, hogy,,Átnevelő tetâpia
tévhitek és valós veszélyek'', majd egy őrźtvalkésőbb egy keľekaszta|beszélgetésben vett részt,
aminek azvolt a címe, hogy,,A fiatal LMBTQ közösség mentális egészsége Magyarorszâgon",
A kettő kozött pedig olyan panelbeszélgetések hangzottak el' mint ,,Hosszú út
transzszexualitás és coming out'', majd pedig egy olyan beszélgetés is volt, hogy 

',Melegség és
fiiggőség _'a kisebbségi stressztől az adďíkcióig''. Szerinte ennek semmiféle keľesnivalója nem
lett volna Újpesten, azIJP Rendezvény Kozpońtban foleg nem' Azt gondolja, híbźĺzott,mind a
Rendezvény Központ vezetője, mind pedig a fenntartó, amikoľ eztnem észlelte, vagy amikor
észlelte, meľt nyilván ő felhívta effe a figyelmet előzetesen, akkor pedig nem lépett időben.
Nem tudja, mennyire emlékeznek itt a teremben levők ara, hogy volt egy 5 éwel ezelott
megkötött, ki nem mondott, -írásba soha nem fektetett paktum, a bal- és jobboldali
páľtszövetségek között, hogy Újpestľe nem engedjük be az LMBTQ pľopagandłít. Ennek
keretében nem is került ki, más budapesti önkormányzatokkal szemben az újpesti Yźroshtvtra
a szivźrvtny zászló. Volt olyan prőbźikoztlsa a Budapest Pľide szervezoiĺek, hogy szintén az
UP Rendezvény Központot szerették volna a melegfelvonulás utáni afteľ partyrakibérelni. Déri
Tibor polgármester úr nagyon helyesen nem adta oda nekik és lényegében Újpest en ęz a
mérgezo melegpropaganda nem is tudott megjelenni. Többszöľ meg is dicséľtem Déri Tibor
polgármester urat, hogy mindig, amikor Budapest Pride felvonulás volt, tüntetően és
demonstratív módon elment horgászni, és ezt a nyilvánosság tudomására is hozta az
instragramon keresztül. Ilyenkor mindig nagyon büszke volt rá, legalább ebbe a töľténetben, de
csak el kellett ezt is rontania az ötéves ciklus végére és csak ide kellett ęzt a reĺdezvéný
engedni. Szerinte ez egy óriási nagy hiba volt és nem szabadott volna, hogy megtöľténjen, de
amikor észlelte ezt arendezvéný, akkoľ íľt a szervezőknek és kért tőlük egy sajtóakkľeditációs
kérelmet. Mint a Magyar Sportújságíľó Szövetségnek a tagtra van sajtó igazolvâĺya, azt ís
becsatolta az ald<reditációs kéľelem mellé, amit néhány orźn belül jóvá is hagýak és azt irtźlk
vissza a szervezők, szeretettel vćtrtâk a rend'ezvényre, rtndćlsul két külön szervezo és két külön
e-mailben. Ugyanígy tett az Újpest Napló főszeľkesztője is aki, mint az Újpesti Sajtó Kft.
munkatáľsa, t$sagirőja ő is ktildött egy akkľeditációs kérelmet a szervezők felé. o is megkapta
a vźúaszlevélben, hogy szeretettel várják a rendezvényen. Nýlvánval oan ő szeľetett volna egy
újpesti közéľdeklődésre számot tartó ľendezvényről tudósítani, beszémolni az újpesti
nyilvánosságnak. Legnagyobb megdöbbenéséľe az történt, hogy megjelente a helyszínen és a
szervezok aľra hivatkozva,hogy ok küldtek neki egy e-mailt a ľeggeli ortlkban,hogy mégiscsak
visszavontźlkaz akl<reditációt és nem engedték be az újpesti UP Rendezvény Központban, ami
az Önkoľmźnyzat tulajdona, az újpesti embereké, azújpestiek péĺzébőt ôpiilt. ok ezt sajât
terľitóľiumkéĺthasznttlva úgy gondolták, hogy a sajtó munkatársait kitiltják, dę nem csak ot,
hanem az Újpesti Napló füszerkesztőjét is. nót ĺnyôs ui4y, azt gondoţa, eztnem szabadott
volna szó nélkül hagyni és nem szabadott volna eleve, hogy megtöľténjen. Attól a HVG-IőI
pedig aztźlnigazân nem váľta volna, akik magukat úgy pozicionáIják, hogy a sajtószabadság
órzói, avédęlĺnęzői, a letéteményesei. Az,hogy vęlę ęzt megcsináljők az ogy dolog, sokszor
volt ilyen, hogy elment egy eseményre és nem engedték be, de az,hogy az Újpesti Sajtó Kft.-



vel ezt meg merték csinálni és az újpesti embeľek elől eltitkoltâk ęzt arerldezvéný, amiľől a
mai napig nem tudnak. Aztígértékaszęwezők, hogymajd küldenek sajtóközleméný, küldenek
videót az ott elhangzottaktőI, ez nem tették męg' a mai napig nem fudják, hogy mi hangzott el
ezeken a rendezvényeken. Azt gondolja, iţt súlyos pľobléma van, javasolja, hogy ezt az
onszervezo társaságot meg a HVG-t az Ujpesti Ręndezvény Központban soha többé ne
engedjék be ezek után. Fejezzeki ez a Vaľosvezetés a t1ltakozástlt Legalább emeţe ňl a hangját
azlj;gyben, hogy a saját újságíróit nem engedték be erľe a ľendezvényľe.
A másik dolog pedig az, arnite szeretné flolhívni a figyelmet, hogy itt most meg fog alakulni,
egy Képviselő-testület a jövő hónapban, és van egy olyan érzése, hogy az egy liberálisabb
testület lesz. Be fog kerĹilni például egy KutyapëLţt, itt lesz, mondjuk esetleg egy volt szDsz-
es képviselő is a következő testületben. Egy jóval baloldalibb, libeľálisabb testület fog
megalakulni. Jó lenne, ha ennek az 5 évvel ezęlott ki nem mondott, de azért egymásközt
megegyezett paktummal kapcsolatban, azért lenne továbbra is egyetértés abban, hogy Újpestre
ahomoszexuális propaganđźĺt,pláne gyermekeink közelébe akĺjvetkező ciklusba sem engedjék.
Próbáljanak erre odafigyelni, hiszen azt gondolja, Újpest onkoľmányzata sokkal szeľencsésebb

Ęelyzetben volt az elmúlt 5 évben, mint mondjuk Ú3buda, Erzsébetváros vagy Ferencváros
onkormányzatţ, akik zászlajul<ĺatuzték nýltan és büszkén a szivârvźnyos melegpropagandtú.
Azt gondolja, Újpest helyesen jćĺrt e| többé-kevésbé, ezt az eąy és még néhány éwel ezelőtti
Diákfeszt nevű rendezvényt lęszttmitva Újpest azt gondolja' nem vett részt aktívan ennek az
ideológiának a terjesztésében. Eztjól tette és ezt itt meg is köszöni, de, ezzel arendezvénnyel
nem kellett volna elľontani ezt az 5 éves ciklust, hogy pont az utolsó hónapban, pont ezt a
ľendezvéný itt Újpesten megengedni.
Annakidején, amikor lett volna itt egy rendezvény egymagán szorakozőhelyen, ahol jobboldali
zenekaľok léptek volna ftil, magántulajdonú rendezvényen, akkor Déľi Tibor polgármester úr
érdękes módon oda tudott csörögni telefonon, hogy eztbetiltaná. Semmi köze nem volthozzâ,
itt pedig önkormányzati tulajdonú épületben, semmiféle reakció nem erkęzett sem a
szervezoktől, sem a bérbeadóktól, sem a fenntartótól, hogy ezt ta\źn nem kéne, meľt
megegyeztünk abban, hogy ilyen nem lesz. A mai napig nem tudja, hogy mi hangzott eI ezen a
rendezvényen' nem tudja miéľt titkolóztak' nem tudja miéľt volt szükség effe' hogy ezeket a
panelbeszélgetéseket éppen Újpesten szervezzék meg. Azt gondolja, enĺiek nem szabadott
volna megtörténnie, vár valamifele ľeakciót eÎte az ügyre.
Egyuttal pedig szeľetné megköszönni minden képviselőtáľsának az elmiit 5 éves munkát. Azt
gondolja, voltak benne jó pillanatok is. Sajnos, amiért érkezett, abból szinte semmit nem tuđott
megvalósítani. Az ígéreteivel kapcsolatban, amiket megtalált a 2019-es szőrőlapjain, szinte
semmit nem tudott megvalósítani.Ezügyben máľ egy korábbi testületi ülésen bocsánatot is kért
az újpesti vâlasztőktől és ezt ismételten megteszi. Lényegében azok avźiaszttlsiígéretek, amik
20l9-ben elhangzottak, csak nagyon csekély mértékben teljesültek és ez nem feltétlenül az o
hibájából. Mindenkinek megköszóni a munkáját, vannak, akikkel kapcsolatban kellemes
élményekkel tźĺvozik és vannak, akikkel kevésbé sikeľült jó kapcsolatot kialakítania,
képviselőtársait, illetve az önkormányzat munkatársait is beleéľtve. Mivel lejárt a
hozzźszoltlsára biztosított idő, ezért nem tudja név szerint is kiemelni azokat, akiknek
különösen koszöni a munkáját és jó kapcsolatot sikeľült kialakítani.
,,Azt gondolom, csak és kiztrőlag köszönettel tartozhatok Újpestéľt, hogy 5 éven keľesztül,
ezért a váľosért dolgozhattam, és hogyha úgy van foltéve a kérđése, hogy Balázs megtettél
mindent, ezertavároséľt, hogy egyjobb hely legyen, akkor azttldommondani magamról, hogy
igen mindent elkĺivettem, sajnos csak enný sikeľült belole. Köszönĺim szépen!''

Déľi Tĺboľ
Megköszĺini a hozzâszólást, mivel más napirend előtti felszólalásra nem jelentkezett,
folýatódik azulést 1. napirendi ponttal.



1. Javaslat a paľtneľségĺ egyeztetés szabályaiľól szĺóló tinkormányzatĺ ľendelet
megalkotásáľa
Előterjesztő: Déri Tibor polgármesteľ

Déľĺ Tĺboľ
Kiegészítésében elmondja, felsőbb jogszabźiy véitozâsamiatt sziikség van egy új, a paľtneľségi
egyeztetés szabtiyairől szóló önkoľmányzati ľendelet megalkottsâra, amely 2024. októbeľ i-
jétől lépne hattiyba. Kérdést, észrevételt nem lévén, szavazâstateszi fel a rendelettervezetet és
felhívja a figyelmet, hogy a rendelet megalkotására minősített többségre van szükség.

Budapest Fővdľ-os IV. keľiilet Újpest onkoľm testiilete a Budapest Fővdros
IV. keriłlet Újpest onkorminyzata Kép ű partnerséţí egyezĺetés
szabúlyaiľól suÍló ľendelet-teľv és ezzel megalkotja Budapest Fővlźľos IV.
keľiilet tJjpest onkormányzata tének a prrinerrěgt egyeztetés szabdtyairól
szlí ló I 6/2 0 2 4. (IX. 3 0.) önkormdnyzatí rendeletét.
(15 igen, elfogadva)
Felelős: Po1gármester
Hatźl dő azonnal

2. Javaslat a településkép védelméľől szĺí,ló' 2212021. (vI.24) iinkoľmányzati ľendelet
mĺódosítás áľa iľányul ő egy eztetési elj áľás m e gin d ítás áľa
Előterjesztő : Déri Tibor polgármesteľ

Déľĺ Tiboľ
Előteľjesztőként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni

Szabĺí Balá,zs
Elmondja, ebben az aĺyagban a közteľületi reklámokľól is van bőven szó. Volt egy olyan igéret
még2}l9-ben, ami nagyon helyes, hogy nem teljesült, nevezetesen dr. Szabó Gábor képviselő
úľnak volt az az igérete, hogy lehetővé fogja tetlni azt, hogy Újpest városközpontjában, a
kiilönféle épületeken, Iakohâzakon minél több reklám elhelyezéséľe legyen lehetőség.
Magyarul, hogy egy tttrsashâz azzal tudjon adott esetben plusz bevételi forrást teremteni
magźlnak, hogy kiadja a sajćt homlokzatát reklám cégeknek és ott különfele kereskedelmi
reklámok jelennek meg. Nem tudja, hogy ez az igéret hogyan teljesült, dr. Szabó Gáboľ mit
dolgozott ennek érdekében? Nagyon öľül, hogy valószíntĺleg semmit, meľt nem valósult meg'
Képzeţük el, ha megvalósult volna, akkor hogyan nézneki Újpest - nevezzikúgy - toľténelmi
belvárosa. Reméli, nem is fog megvalósulni' Nem tuđja, hogy ez a rendeletmódosítás
mennyiben érinti ezt, mennyiben ad szabad utat ezeknek a reklámhordozóknak a
kihelyezéséhez? Úgy lâtta, itt azértbővu| valamennýre a reklámok kihelyezésének a jogköre,
de próbálja męE aZ előteľjesztő világossá tenni szám ź-ľa, van-e annak esélye, hogy Újpestnek
legalább a központját nęm lepik be majd ezek a kereskedelmi reklĺímok? Ez e|Ien ,,kézzeI-
Iźlbba|" tiltakozik és már akkor is mondta Szabó Gábornak, hogy szeńnte ezt nem kéne
eľőltetnie. Megkéľdezi, lesz-e több reklám Újpesten vagy nem?

Déľi Tĺbor
Elmondja, szintén egy felsőbb jogszabźiy vâltozâstről van szó, és az onkormtnyzat TKR-ét,
prőbtijak a felsőbb jogszabálynak megfeleltetni. Ennek most az első szakasza az, hogy az
Allami Főépítésszel ęzt az ęlkészült anyagot véloményeztętni kęll. A vâltozások pontosan
benne vannak az aĺyagban, és úgy gondolja, nem kap nagyobb tęÎet az a lehetőség, amint Szabó



képviselő ur ahozzźlszőItsźtban említett, mint ami most adott. Kiegészítésként elmondja, ez a
hatáskor az önkormźlnyzatoktől źtszá"l| a kormányhivatalokľa és most már gyakorlatilag az
onkormányzatnak nincs beleszóIëna abba, hogy mi épül a keľĹiletében.2oŻo. maľcius 1-jétől
nem az önkormányzatok adják ki ezeket az engedélyeket. Nagy valószíntĺséggel ugyanez a
helyzet fog előállni, amikor nem az önkoľmányzat engeđélyez ilyen lehetőségeket és nem az
önkormányzat adja ki az ezzel kapcsolatos álláspontot, hanem a kormányhivatalok, jelen
esetben a IV. keľĹileti Koľmányhivatalľól van szó. Az źitalâĺos indokol âs (2) bekezdése
gyakoľlatilag ezt magyarâzza meg. Most nem szeretné felolvasni, meľt minderlki szźtmtra
elérhető ez a bekezdés, mindenki el tudja olvasni. Ez ismét egy önkoľmźnyzati jogköľ
c-sorbítása, elvétele. Bizik abban, hogy a Koľmányhivatal ki fogja kémi aZ Újpesti
ÖnkormányzatvéIerlţlvét- báľ nem kötelező - ilyen ľeklámok elhelyezeséről, ahogy az elŃĹt
években is történt' Úgy gondoţa, Újpesten nem lett több rekiámhordozó eĺhelyęzve a
közterĹileteken. Bízik abban, hogy a Kormányhivatal is megfelelően fog majd eljáľni e
tekintetben.

dľ. Szabĺó Gáboľ
Szabó Bal'tns al|itâsaval kapcsolatban elmondja, képviselő úr ismét csúsztat, meľt soha
semmilyen lobbi tęvékenységet nem fejtett ki az űjpesti társasházak reklttmoztşa kapcsán,
csakho gy maradj anak az igazsâgntl|.

Szabó Ba|ázs
Javasolja, Szabó Gábor képviselő úrnak, hogy keresse vissza a 4-5 évve| ezelotti Facebook
poszt1źń, ahol amellett sztilt síkra, hogy Újpesten atźrsashźnak több reklámot ľakhassanak ki,
ezâltal plusz bevételt geneľálva saját lakóközösségĺ'iknek. Ezt nyilván nem tudta magt'ĺől
kitalálni, miért vádolná ezzel,ha ez nem azo nevéhez lenne köthető, de nagyon öľiil neki, ňogy
nem sikeľü|t ezt a céIjât elérni. Ez is csak egy olyan hangzatos kampánýgérete volt, amit
meglepő módon nem taľtott be, de ez kivételesen egy pozitív fejlemény.

Déľĺ Tiboľ
Nem lát több kéľdést, észľevéteLt|ezfuja avitât, szavazâsra teszi fel ahatârozati javaslatot.

24.

tülete úgy dönt, hogy
megindítja a településtervek tartalmttrőL elkészítésének és elfogadásának rendjéről, valamint
ęgyes településrendezési sajátos jogintézményekľől szőlő 41912021. (VII.15.) Koľm. rendelet
í.z. ş (1) bekezdése szeľinti egyeztetési eţáľást a Budapest Főváros IV. kerület Újpest
onkormányzata Képviselő-testületének a településkép védelméről szóló 22l20ŻI. (vI.24.)
önkoľmányzati rendelete _ a reklrĺmok és reklámhoľdozók elhelyezéséľe vonatkoző szabźll.yaiit"
ĺartalmazó rendelkezéseinek módosításáľa, valamint hatályon kívül helyezésére irányuló _
módosításáról.
Felelős: Polgármesteľ
Hatáľidő: 2024. október 30.
(14 igen, 1 fo nem szavazott, elfogadva)



3. Javaslat Budapest IV. keľiilet Szent István téľ és ktiľnyezetének
továbbfej lesztésével kapcsolatban
Előterj esztő : dľ. Tľippon Noľbert alpolgármester

dľ. Tľipnon Norbeľt
Tisztelt Képviselő-testület! Az előterjesztés kapcsán néhány mondatot szeretne mondani'
illetve kiegészíteni azt, htlrom kérdéskĺjľt érintve, kettő esetben pedig pćůyâzati döntést is
javasolva. Az egyík, mint onök is tudják' hogy a ľÉn_rcÖz ptůyź'ľ;attal kapcsolatos dĺjntés
megllozataláľa kerĹilne sor aZ előterjesztés alapján. Rövid töľténeti visszatekintés képpen a20O6
és 2010 közötti ciklusban valósult meg a jelenlegi Főtér program, európai uniós támogatással.
Majd a korábbi Városvezetés 2010 és20I9 közötti időszakaalatt történt meg arégipiac csarnok
bontása, illetve azĺJP Rendezvénýér és azuj piac felépítése. A TÉR-KOZ pâlyazatkeretében,
az e|ł|ző ciklusban valósult meg pźiyëtzati tttmogatással az un. Főtér Park projekt és a Főtér
parkban pe{ig az Önkormćĺnyzat saját foľľásâbó| az ún' Főtér játszőter kivitelezésére is sor
került. ł ľÉn_rÖZ pá,lyźnat alapjtn egy feladata lett volna mog Öntormányzatunknak, amit
koľábban el is mondtak, az ún. Promenâd,ugy is fogalmazhatna, hogy egy nagy lépcső jellegű
mutźĺrgy építése, apiac, illetve azUP épületénél, aholjelenleg is gyalogos fem lépcsők vannak.
A ptiytĺzat befejezéséhez szükség lett volna ennek a megépítésére. A kol\égtlk ezzel
kapcsolatban az előkészítő munkálatokat elvégezték, az engedélyeket beszerezték, azonbaĺ a
frissített költségbecslések alapjttn megállapítható, hogy ezen mútźĺrgy mint Promenád vagy
lépcső, mint mrĺtárgy komplexitása, puszta nyers tömege, a vasbetonszerkezet,látszóbeton
szetkezet a Csatornázási Múvek źitaI elłckt emelhető híd és egyéb speciális műszaki kérdések
megoldása érdekében, kiztttőlag egy olyan műszaki tárgy megépítése lenne megvalósítható,
amely műs zaki ttltgy bekerülési költsége jócskán meghaladn â a félmillíćlrd forintot. Amikor egy
ilyen horribilis összeggeItalćikoznak, felmerĹil a kérdés, hogy źr-érték arányban, városképileg
vagy akër a mindennapi haszntĺlata, târsadalmi hasznosság tekintetében a teremtett érték
artnyban źil-e a várható bekerülési költséggel, ami igen jelentős. Ezért tigoĺdolták és egy
alternatív koncepciót is kidolgoztak a kollégákkal együtt. Ennek azlennę a lényege, hogy ez a
több mint felmilliárd forintos lépcső ,,bonyolult mriszaki tćtgy" nem valósulna meg most a
rÉn_roz pćiyazat keretében, hanem alteľnatívaként a Főtéipaľtnak azon részén, a jelenleg
murvával borított területén a zöldfeliilet bovülne igényes zoldfelülettel, ugyanúgy, ahogy ez a
Főtér parkban is megtöľtént. Ebben az esetben egyeztetve a Fővárossal, a Főváros tźlmogatja,

Ęogy ily módon fejezzék be 2024. december 15. napjaig a ľÉn_<oz projektet.
onkormányzatuĺlk ezt a tovźĺbbi zöldfelület bovítést meg tudja valósítani és meg tudja oldani
2024. decembeľ 15-éig és akkor a rÉn-roZ pźĺlytĺzatot le tudjuk zźlmi. Ennek a bekertilési
költsége, ami az előterjesztésben is olvasható, lényegesen kisebb volna és az is közel 50%-os
támogatási intenzitásban részesiilne a Főváros ľészéről. Nagyságrendileg Önkoľmányzaiľlk
közel felmilliáľd forintot spóľolna, ha ez valósulna meg' A kollegák megvizsgálták és azt is
megállapítottttk,hogy amennyiben Önkormányzatunkígy gondolja, nem a ľÉn_rÖz palyazat
keretében, hanem saját fonásból a következő esztendőben) ezerl a sarki részen, a piac
éptiletéhez közel, egy öntisztító, automata, váľosképileg is igényes illemhely is tudna létesülni.
Kettőt máľ létesítettek ebben az esztendoben, az egyiket a Semsey parkban, a másikat pedig a
Szilas paľkban. Jó érzéssel tölt el minket, hogy pozitívak a visszajelzések és minőségi a
létesítmény. Nagyon fontos sziĺmukľa a lakossági visszajelzés, az egyéľtelmti folyamatos a
lakossági kérés' igény ťogalmaződik meg abban a tekintetben, hogy ezen illemhelyek szttmttt
bővítsék és a Fotérre és a városkozpontbais keľüljön ilyen illemhely' Amennyiben egy későbbi
döntés keretében arľa jutnak, hogy ez indokolt' akkor ezen ateľületen ez is megvalósítható.
A jelenlegi lépcső, illetve apiacmélygartzs lehajtójának a városképhezméltőlezttrâsaképpen,
hasonlóan például a Millenáris létesítméĺye7hez, egy minőségi zöldfa| is kivitelęzhető lenne,
de ez sziĺtén nem ebben a projektben, hanem külon dontés tttrgyaként.



osszességébe véve ez az alteľnatív javaslat vagy altematív e|képzelés nagyságľendileg
félmilliáľd forint megtakarítást jelentene a váľosunknak. A Fővárosi Önkormányzattćtmogatja,
és helyette tudnak lényegesebben olcsóbban, úgy a lakossági igényeknek megfelelve, mint a
táľsadalmi hasznosság tekintetében vagy akár źtr-értékarënyban, vele konkurźiovagy akár jobb
javaslatot is tenni. Javasolja a Képviselő-testületnek megfontolásra, hogy egy visszafogottabb,
olcsóbb, társadalmi hasznosság tekintetében talán jobb projektet valósítsanak meg. Ebben az
esetben le tudják zâmĺ a ľÉn_rcÖz pálytĺzatot a Fővárossal. A Fováľos ezt e1fogadja és
ttlmogatja,haigy d<jnt a testület. Miért is jó adott esetben, ha az Önkormânyzatezen forrásokat
nem effe a célra kumulálja, tehát nem egy rendkívül &âgaműszaki tárgy megépítésére, azffi.,
hogy a Szent István tér rehabilitácioját a következő ciklusban folýatni tudják. Ennek pedig két
eleme van még, amit ebben a ciklusban terveznének. Az egyik egyértelmű és talan Vitán felül
źiI, ez a keramitos parkoló rendezése' rehabilitációja, Újpest városához méltő meffiítása
gyakorlatilag a körmtinkľe égett, némi költői tulzással élve, de legalábbis igen aktuális.
Nyilvánvaló, hogy amennyiben ęz arenđkivül drága míjtârgy, a Promenád nem épül meg, úgy
az onkoľmânyzat szźlmfua forľások szabadulnak fol és könnyebben tudják megvalósítani a
keľamitos paľkoló ľehabilitációját. Itt fontos kitétel az,hogy amikor eľľől majd dĺintenek - és
ezt szerctnék -, akkor maximálisan fontosnak tartsák a közösségi egyeztetést, a lakoss âg, az
érintettek, a piaci keľeskędők és minden éľdeklődő bevonását abba, hogy milyen módon
valósuljon ezmeg.
Ellhez ťlzikailag kapcsolódva érkezik a következő javaslatuk, az iln.,,ToP Plusz Egészséges
utcák'' pâIyâzathoz kapcsolódva. A pźůyâzat megvalósítâsâra vźrhatőan teljes méľtékben
európai uniós támogatásból keľĹilhetne sor. A támogatás 100%-os intenzitású, vissza nem
téľítendő. Több mint 24 mi|liârd forint ptiytnati támogatás ál1 rendelk ezésre, amely összeg a
támogatásban részesítendő pľojektek között keriil felosztásra, a benyújtott projekt
költségbecs1ések ťrgyelembevételével'
A kollegák hónapokon keľesztĺil több altemativźú is vizsgáltak, végül az ő źiltspontjuk is, ilyen
értelemben a Városvezetés javaslata is az, hogy az,,Egészséges utcák'' páiyâzat keretében a
Kemény Gusztáv utca - Arpad úttól indulő szakasza, valamint a Szent lstvan tér déli térfala
menti szakasz kerülne rchab1litâlttsra, reményeik szerint 100%-os intenzitású európai uniós
forľásokból. A Szent István téľ déli t&ťalénźi ezt ilgy kell elképzelni, hogy a jelenlegi sétány,
illetve a sétâný kiszolgáló, kiztlrőlag célforgalmi jellegrí forgalmi sáv folytatódna egészen a
Kemény Gusztáv utcáig, tehát gyakorlatilag igy a gyalogos, kerékpáľos forgalomnak, aktr az
ottani iizlethelyiségek kiszolgálásának is egy kulturáltabb, városképileg is méltó módja
valósulnameg kis társadalmi konfliktussal, olyan éľtelemben, hogy jelentős számú parkolóhely
felszámolására nem keľülne sor' ami utâna ellehetetlenítené ezt a teľületet, viszont
egyértelműen előnyös mindenki szźlmźra, úgy váľosképileg' mind funkcionálisan ebben a
térségben. Így tulajdonképpen akźr a keramiios parkolďľehábilitaciőjttvaI ez össze tud érni.
Annyit még elárulna, hogy az e|ózetęs elképzelések szerint, a keramitos parkolóba a be és
kihajtás annyiban véitozna, hogy ugyanazon az oldalon töľténne majd a behajtás, ahol most a
kihajtás töľténik. Tehát a 2. projekt nagyon szoros szimbiózisban mfüödik egyiitt és a tér egész
szerkezętébe kel1 ezt beleilleszteni. A Kemény Gusztáv utcai kiszélesędett sétányokon pedig
nagy felületű, minőségi zöldfelületek mellett a térbuľkolatok is megújításľa keľülnek. Ennek a
várható bekerülési k<iltsége atervezoi k<iltségbecslések alapjân bő l milliárd foľint, ezért az
lenne a javaslat, hogy erre pâlyâzzonaz Önkoľm źnyzaixtk. AzérIeffe a testületi tilésre éľkezik
ez a javaslat, meľt 2024. szeptember 30. volt a hattľ:rdo, ľészint a szal<hatőságokkal,
társszervekkel való tewezoi egyeztetések miatt, most jutottak el arra a pontra, hogy ebben
döntést kell hozni, Jó szíwęl ajanljaa Képviselő-testületnek ahatźrozati javaslatok elfogadását.

I



Szabó Balázs
Amikor el<ĺször ebben a házban volt 2OO] kömyékén, mé8 Pajor Tiboľ mondta neki, hogy
érdemes lenne bizottsági ülésekľe bejárni annak, akit komolyabban érdekel az önkorm anyzáil
munka és akkor másod-, harmadéves politológus hallgatóként bejött egy Városüzemeltetési és
VárosfejlesztésiBízottság ülésére, ahol Trippon Noľbert, ha jól emlékszik alpolgáľmesterként,
Wintermantel Zsolt pedig bizottsági elnĺjkként vítźzott egymással a Főtér felújításáról.
Meghatározo élménye volt, hogy Trippon Noľbeľt lényegében olyan szintű intellektuális
ňléný tudott Winteľmantel Zsolttal szemben kialakítani - ezenmost lehet nevetgélni foleg a
ťrdeszeseknek - a Főtér kapcsán, a jó szźndékáľól, a kreativitásáľól tanúságot téve és úgy szőĺalt
ťol és úgy döngölte a ťoldbe Winteľmantel Zsoltot abban avitâban,hogy azóta nem vonja
kétségbe Trippon Norbert szćnđékt,/- az újpesti Főtéľ megúj itástĺvalkapcsolatb an. Eztkövetően
- a legkeményebb Gyurcsányi diktatúra éveiben 2OO7-}OOţ-as időszakban -, Trippon Norbert
ťolállította a,,Fájdalmas arlya" szobrźúitt a Városhâzamogott.Ezzelemlékei szerint nem kevés
konfliktust magtĺra véilalva a sajźt elvtársai ńszérłll. A Népszavában is volt erľől komoly
csörte, meg komoly támadásokat kapott Trippon Norbert. A leglényegesebb dolog, hogy az a
Főtér, ami akkoriban elkészüIt azręmeklett, nagyon jó lett, imádjaa Főteret, rengetegszer volt
az elmult 5 évben különfele ľendezvényeken, szeľeti ezt a Főteret. Kétségtelen, hogy vannak
méltatlan szegletei, részei, amik nem érti, hogy miért úgy néznek ki, ahogy kinéznek.
Azt gondolja, a piac megépülése mindenfele kritika ellenére egy jó döntés vo\t, az pedig
nyilvánvalóan Wintermantel Zsolt polgáľmesteri időszakźthoz kapcsolódik. Wintermantel
Zsoltot, mindenki tudja, mennyire kedveli vagy mennyire nem kedveli, azt viszont senki nem
veheti el tőle, hogy ezt a piacot ő építette és minden műszaki probléma ellenére _ itt kötelező a
mindig felsorolni, hogy milyen műszaki tartalommal, milyen mtĺszaki állapotban épült meg -,
azért mégíscsak e1y j9 építmény. Lehet benne ilyen remek rendezvényeket is tartani, amiket
elmondott. Szereti az Ujpesti Piacot, jó döntés volt megépíteni, ugyanúgy' ahogy jó döntés volt
a Főtér park közelmúltban történt felújítása. Első fázisb an ez a Főtér park jâtszőtér nélkül épült
meg, akkoľ eztbirtitaés elmondta, milyen dolog, hogy itt egy hatalmas nagy Főtér és nem lehet
gyerekekkel kijönni, meľt nincs rĄta jtiszőtér. Kéľése meghallgatźsratalźůt,uttnaépítettek egy
jtiszőteretis rá, ami remek lett. Itt is külön dicséretet tud adni atervezoknek és a kivitelezőknek.
Azt gondolja, az pedig méltatlan volt például ebben az önkormtnyzati kampányba, hogy
Dľabant Fruzsina odaállt például képviselőjelöltként a jźĺtszotér elé és egy lĄtrató videóban
birźita ezt, ó, mint gyeľmekes anyuka, hogy miéľt épül a Főtérre jźúszőter? Ezt teljesen
érthetetlen volt és ráadásul olyan stílusban, amit szerinte nem éľdemeltek meg sem a
döntéshozók, sem a Városvezetők. Nyilvánvaló volt, hogy hozzâszől ęIlhez a napirendhez, de
amikor gombot nyomott, akkor még azzal akaľt foglalkozni, amivel Trippon Norbert a
későbbiekben már foglalkozott, ĺevezetesen' a Főtér déli részével, ahol valószíntileg lenne
dolga az Önkormtnyzatnak, hiszen az a rövid sétány, az a 80OO méteres sétány a ňexikói
étterem elott, nagyon hamaľ ér véget, és utána pedig nem folytatódik. és nem töľténik annak a
témek arészén semmi. Azt gondoţa a legfontosabbnak' hogy egyrészt ennek a szakasznak a
felújítása történjen meg és nagyon helyes, hogy erre gondolt az e|oterjesztő és ezzel
kap c so 1 atb an p tĺIy âzatot nyúj t b e az onko rmtny z at.
A másik, szerinte egy fekete lyuk a Főtéren, az pedig az egykonYirâgpíac, ahol ľégen virágot
lehetett venni, most olcsó ruhákat árulnak benne, évek óta nem tette be oda alábat. Fogalmam
sincs, mi zajlik abban az épületben. Megkérdezi, ennek az épu\etnek mi lesz a sorsa? Azt
gondoţa, nagyon sok helyen, közterületeken Euľópában, például az i|yen típusú épületeket
vendéglátásra hasznźtlják. Varsótól Barcelonân tĺt Pźnzsig egy csomó ilyen piac van, ahol
kifejezetten kifőzdék vannak és helyben készült ételek fogyaszthatók. Szerinte azt az éptiletet
erĺe a célrakéne felhasználni a jövőben. Megkérdezi,hogy ennek az épületnek mi lesz a jövője?
A Főtér felújítás eti5zrnényének ismeretében, amiket itt most az ę|obb említett, szęrintę Trippon
Norbeľtnéltényleg jó kezekben lesz, mondja eztugy, hogy nem vâr ezért cseľébe semmit. 15-



16-17 éwel ezęlott tényleg meggyozte, hogy a Főteľet tényleg a szívügyének tekinti. Azt nem
tudja, miért kellett ennyi időnek eltelnie, hogy a gyakoľlatban is toľténjen előľelépés ebben, de
megvárják, itt lesznek Újpesten, és ha elkészül, akkor ott lesznęk
Nagyon sokszor érzi azt a Főtérľel kapcsolatban, hogy egytészt olyan időszakokban is üres és
nincsenek ľajta emberek, amikoľ egyébként indokolt lenne. Például egy szombat đélután is
nagyon sokszor aztIâtja, hogy ha nincs a Főtéľen pľogram' akkor emberek sincsenek rajta. II
órakor gyakorlatilagmâr mindenki hazamegy apíacről,utźlnapedig anaphźnalévó részében
nem töľténik ott semmi. Nincs miéľt a Főtérľe kijönnie egy újpesti lakosnak, plźne
Káposztásmegyerľől va1y a kertvárosból. Meg kellen tölteni élettel ezt a Főteret olyan
tekintetben, hogy lehessen, mondjuk egy söľt meginni valami kiülős teraszon,mert aztalig-alig
lehet. Ennek aYirágpiacnak az oIdalttbanvan egy kiülős rész és van amexikói étteręmnek az
a kis terasza, de ezeĺ kívül lényegében egy italt meginni, talźikozni embeľekkel, egy kátvét
meginni, nem nagyon van lehetőség ezen a Főtéren. A Városháza aljâban volt egy vendéglátó
helyiség, aminek a sorsa szégyenteljesen zárult' nem véletlentil szűnt meg, köszönjük meg
azoknak, akiknek fontos volt megszeľezniük, aztźn tonkretenni. Ebbe az irźnyba vinné el a
Főtér fejlesztését a következo években is ehhez kíván sok sikert annak, aki majd ebben a
munkában résztvesz.

Déri Tĺbor
Több kérdés, észľevétel nem lévén, Iezźĺrja a vitźú és szavazźtsra teszi fel a hatfuozati
javaslatokat.

Budanest Főváľos IV. keľület Úipest Onkoľmányzata Képviselő_testületének

nkormányz at Képvis elő -testtil ete úgy dönt, ho gy

1 elfogadja a ,,Talaĺkozzunk tĺ)bbszor - új kt)zÓsségi terek kialakítása a Szent István tér
komplex ľehabilitációja során'' elnevęzéstĺ ľÉR_rcOZ vârosrehabilitációs projekt (a
továbbiakban: Projekt) műszaki és pénzij;gyi .tartalmânak módosítását, amelynek
eredményeképpen Budapest Főváľos IV. keľület Újpest Önkormányzata a Projekt részét
kepező promenád (a továbbiakban: Promenád) projektelem megvalósítźstlhoz szĹikséges
foľrásokat egyéb fejlesztésekĺe fordíthatja és a Pľomenád megépítése helyett annak helyén
parko sított zöldfelül et kialakítás át hagyja jőv a.

2. felhatalmazza aPolgźtrmestert' hogy a fenti 1. pont szerinti módosításhoz, valamint a
Pľojekt ilyen módon tĺirténő elszámolhatősâgâhoz szükséges valamennyi okiratot _
ideértve a jelen előteľjesztés 1. számú mellékletét képező Támogatási Szerződés 7. sz.
módosítását is _ aláíľja.

Felelős: Polgáľmester, a feladatköľrel rendelkező alpolgármester útján
Hatźlndo: 1. pont esetében: azonnal

2.pont esetében: 2024. szeptember 30.
(13 igen, 2îern, elfogadva)

dtalakítús a " címíi pá,|v ázat b envűitásárói
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Budapest Főváros IV. keľület Újpest ÖnkoľmányzatKépviselő-testülete úgy dönt, hogy

1. Budapest Fováľos IV. kerĹilet Újpest onkormányzata (atovábbiakban: Önkorm źnyzat)
a ,,ToP_Plusz-4'1.1-23_Egészséges utcák program: Éthetőbb városkozpont - o,
újpesti Szent István tér déli részének és a Kemény Gusztáv utcának az átalakítása '' címrĺ
pźiyâzattal (továbbiakban: Palytĺzat), aZ 2. szźmű melléklet szerinti pćůyazati
dokumentációnak megfelelő taľtalommal vegyen részt a Teľületi- és
Tel eptilésfej l esztési operatív Pro gram P lusz E gész séges utcák pro gramban.

2. elfogadja, hogy az Önkormányzat lOO%o-os tulajdonában álló UPP Újpesti Pźúyćtzati
Pľojektmenedzsment Zttrtkörűen Műkodő Részvénýarsasággal kĺizösen,
konzorciumban kerüţön sor a Ptiyâzatbenffitására és megvalósításáľa.

3. felhatalmazza a Polgármestert, hogy a pátiryźzati dokumentáció részét képezo
Konzorciumi együttműködési megállapodást, és a Pályá zat benyujtâstů.nz sztikséges
valamennyi egyéb pźiyázati dokumentum ot alákja.

4. elfogadja, hogy a Pźiyttzat az 2. sztĺmú melléklet szerinti pâlyâzatí dokumentációban
megjelölt költségkeľettel kerüţön benyújtásľa.

5. felkéri az UPP Újpesti Pá|ytnati Projektmenedzsment Zârtkóríien Miĺködo
Részvénytáľsaságot, hogy a Területi- és Településfejlesztési operatív Program Plusz
Egészséges utcák program pźiyazatí felhívására az onkormźnyzat által benffitásra
kęrülő PaIyâzat 2. szâmu melléklet szeľinti pźiyâzati dokumentációnak megfelelő
tartalommal történo benffi tása során működj ön egyutt az Önkoľm źnyzattal.

Fel elő s : Pol gármesteľ, a fel adatkönel ľendelkező alpol gáľmester útj án
Hatáľidő: 1-5. pont: esetében: 2024. szeptember 30.
(1 3 igen, 2 nem, elfogadva)

4, Tâjékoztatás a 2024. szeptember 5. napj a és 2024. szeptembeľ 19. napj a kőzőtt
átruházott hatásktiľben hozott diintésekľől
Előterj esztő : Déri Tibor polgármesteľ

Déľi Tiboľ
Előteľjesztcĺként nem kíván szóbeli kiegészítést tenni, észrevétel nem lévén szavaztsrateszi fel
a hatźtr o zati j avas l ato t'
Későn nyomta meg a szavaző gombot, de kéri, tekintsék igen szavazatnak.

Budapest Főváľos IV. keľület Uipest onkoľmánvzata Képviselő_testůiletének
219l2024.(IY'.26.|határozata a2024. szentembeľ 5. nania és2024. szentembeľ 19. nania

a Képviselő-testülete rigy dönt, hogy a
2024. szeptembeľ 5. napja és 2024. szeptembeľ 19' napjaközött ź'ŕrruhâzott hatáskörben hozott
döntésekĺől szóló ttĺj ékoztatâst tudomásul veszi.
Felelős: Polgáľmesteľ
Határidő: azonnal
(14 igen és a polgármester igen szavazatélval 15 igen, elfogadva)
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Déľĺ Tibor
Az Egyebek napirendi ponthoz nem éľkezett semmilyen kérdés, észrevétel. Az ülés ztrâsakéĺt
szeretné mindenkinek megk<iszonni az elműlt 5 évet, az orszâggyulési képviselő uraknak, akik
itt voltak, szinte majdnem mindig és tźtmogattźtk munkĺínkat, a képviselőknek,
alpolgármestereknek, alpolgrĺrmesteľ asszonynak az elmúlt 5 évet. További szép napot kíván.

Az elnök az iJlést 10:50 óľakoľ bezâtja.

K.m.f

éri Tiboľ
po1gármesterJeByzo
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